
Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 24. dubna 2019 v ČRo od 10.00 hod, zasedací 

                          místnost C425, Český rozhlas, Vinohradská 12, Praha 2    

 

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Jiří Vejvoda, Miroslav Dittrich, 

místopředsedové Rady ČRo, Vítězslav Jandák, Zdeněk Mahdal, Tomáš Kňourek, Jan 

Krůta, členové Rady ČRo, Jiří Šuchman, předseda DK 

Omluveni: Ivan Vodochodský, Petr Arenberger, členové Rady ČRo 

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:  René Zavoral, generální ředitel ČRo 

  Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ 

 

 

 

1. Zahájení   

 

2. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 10. 4. 2019 

 

3. Informace z DK – J. Šuchman 

 

4. Setkání s vedením ČRo 10.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo 

- Aktualizace rozpočtu ČRo na rok 2019 

- Hudba ve vysílání ČRo, posluchačské preference 

- Příprava veřejné schůze 

- Různé 

 

 

5. Výjezdní zasedání Rady ČRo do RS Ústí na Labem  

 

6. Stížnosti a podněty posluchačů 

 

7. Příprava veřejné schůze 

 

8. Různé  

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, omluvila z jednání P. Arenbergera a I. Vodochodského. 

Program dnešního jednání byl schválen.  

 

 

2) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 10. 4. 2019 – předložený návrh zápisu byl bez 

připomínek. 

 

 

3) Informace z DK – J. Šuchman seznámil radní se Zprávou o činnosti dozorčí komise za 1. čtvrtletí 

2019, kterou přednese na dnešní veřejné schůzi Rady. Dále informoval o jednání DK, které se konalo 

16. 4. 2019, zde byly na programu významné marketingové projekty, výsledky hospodaření ČRo za 

leden – únor 2019, soudní spory a proběhla prezentace vedení ČRo mapující kauzu DPH a k aktualizaci 

rozpočtu ČRo na rok 2019, která s touto kauzou souvisí. Podrobné materiály k aktualizaci rozpočtu DK 

prostudovala a schválila, doporučuje ji tedy Radě ČRo ke schválení. 

 

4) Výjezdní zasedání Rady ČRo do RS Ústí na Labem – proběhla debata ohledně výjezdního 

zasedání Rady do RS Ústí nad Labem, radní počítají s dvoudenním zasedáním ve dnech 28. a 29. 5. 

2019 s tím, že druhý den proběhne jednání předsednictva a veřejná schůze Rady v některém z hotelů.  

Předsedkyně Rady informovala o úspěšné veřejné debatě na téma Věda – nevěda ve veřejnoprávních 

médiích, která proběhla ve středu 17. 4. 2019 v Galerii Vinohradská, radní se shodli uspořádat další 



veřejnou debatu, tentokrát na téma hudba vysílaná na stanicích ČRo, nejlépe za účasti hudebních 

dramaturgů ČRo a odborné veřejnosti.  

 

 

5) Setkání s vedením ČRo 10.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo, Josef Havel, ředitel 

kanceláře GŘ 

- Aktualizace rozpočtu ČRo na rok 2019 – R. Zavoral k dodanému materiálu o aktualizaci doplnil, že 

dozorčí komise Rady neměla k aktualizaci výhrady a doporučila ji Radě ke schválení. Na dnešní veřejné 

schůzi bude mít k tomuto bodu prezentaci ředitel Ekonomiky M. Vojslavský.  

R. Zavoral informoval o novém pořadu, který se bude pravidelně vysílat od 3. 6. 2019 na regionálních 

stanicích ČRo s názvem Xaver a host, kde bude Luboš Xaver Veselý každý den od 13 do 14 hod 

zpovídat hosty napříč společností.  

V. Jandák se dotázal na rozhovor moderátora M. Rozsypala s novým ředitelem Národní galerie, 

k němuž dostal stížnost, R. Zavoral prověří zmiňovaný rozhovor, nicméně dodal, že moderátor, ač je 

velmi mladý, je u posluchačů velice oblíbený.  

- Hudba ve vysílání ČRo, posluchačské preference – H. Dohnálková informovala vedení rozhlasu o 

záměru Rady uspořádat na téma hudba ve vysílání ČRo veřejnou debatu nebo se tomuto tématu obšírněji 

věnovat na veřejné schůzi. Zejména by se chtěla Rada zaměřit na to, co posluchače nejvíce zajímá – 

mechanismus výběru hudby, jak tento princip probíhá, jak jsou sestavovány playlisty. K debatě budou 

přizváni hudební dramaturgové pro stanici Radiožurnál, pro stanici ČRo Dvojka a pro regionální studia. 

- Příprava veřejné schůze – k navrženému programu nebylo žádné doplnění. 

- Různé – R. Zavoral informoval, že vedení rozhlasu odmítlo odvysílat sponzorský vzkaz internetovému 

deníku Forum24, dle analýzy právního oddělení ČRo odporoval pravidlům předvolebního vysílání.   

R. Zavoral uvedl, že plánovaná cesta Rady ČRo do Ženevy je možná v termínu 16. - 18. 10. 2019, 

návštěva ředitele EBU je dohodnuta na 17. 10. 2019. Návrh programu cesty zašle radním emailem, 

přímé letecké spojení do Ženevy ne zcela vyhovuje, je možné letět s přestupem přes Curych, nebo autem 

či vlakem. Za vedení rozhlasu se cesty zúčastní generální ředitel, J. Hošna a Z. Matějovská ze 

zahraničního oddělení ČRo. 

Závěrem proběhla debata ohledně výjezdního zasedání Rady do RS Ústí nad Labem, v úterý 28. 5. 

odpoledne je plánována prohlídka RS ČRo, ve středu 29. 5. jednání předsednictva a veřejná schůze 

v hotelu. R. Zavoral požádal o možnost prezentace na veřejné schůzi 29. 5. 2019, která se bude týkat 

výsledků analýzy EBU v ČRo – Peer to peer, s čímž radní souhlasili.  

 

 

6) Výjezdní zasedání Rady ČRo do RS Ústí na Labem – H. Dohnálková zopakovala program 

výjezdního zasedání 28. – 29. 2. v Ústí nad Labem, zúčastnit se nebude moci J. Vejvoda.  

Předsedkyně navrhla radním zajet se podívat na zámek v Přerově nad Labem, který je v majetku 

rozhlasu, jak již měla v minulosti v plánu. Radní se shodli prohlídku uskutečnit po příštím jednání 

předsednictva, dne 15. 5. 2019, a přizvat i zájemce z dozorčí komise.  

M. Dittrich navrhl další téma na veřejnou debatu - nestrannost redaktorů veřejnoprávních médií, H. 

Dohnálková připomněla, že k tomuto tématu je právě zadaná analýza pro Radu ČRo a tudíž k ní bude i 

veřejná prezentace.    

 

6) Stížnosti a podněty posluchačů – J. Vejvoda zopakoval stížnosti, které jsou připraveny na dnešní 

veřejnou schůzi, byla upravena odpověď na jednu stížnost.  

 

 

7) Příprava veřejné schůze – proběhla diskuse ohledně plánované veřejné debaty na téma hudba ve 

vysílání ČRo, radní se shodli na usnesení na dnešní veřejnou schůzi v tomto znění:   

 

„Rada Českého rozhlasu žádá vedení Českého rozhlasu o prezentaci kritérií výběru hudby na stanicích 

ČRo a vysvětlení celého procesu hudebními dramaturgy ČRo Radiožurnál, ČRo Dvojka a sítě 

regionálních studií na veřejné schůzi Rady ČRo dne 26. 6. 2019“. 

 

 

8) Různé – H. Dohnálková ještě upřesnila časový harmonogram příštího jednání Rady 15. 5. 2019: 

11.00 jednání předsednictva, 11.30 setkání s vedením ČRo, 13.00 odjezd na prohlídku zámku v Přerově 

 



nad Labem, se kterým přítomní radní souhlasili.   

 

 

 

Nejbližší termíny jednání předsednictva Rady ČRo v roce 2019: 

 

 

 

Květen         st              15. 5.  11.00 jednání předsednictva, 13.00 odjezd Přerov 

  29. 5.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze – RS Ústí nad 

                                                                                                                      Labem 
 

Červen                    st              12. 6.  13.00 jednání předsednictva 

  26. 6.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

 

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 


